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Svar på Udlændinge-, Integrations- og Boligudvalgets spørgsmål 
nr. 512 (Alm. del) af 21. marts 2018 stillet efter ønske fra Martin 
Henriksen (DF)  

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvordan skoleudgifter i analysen ’Indvandreres 
nettobidrag til de offentlige finanser i 2015’ er fordelt, og om der tages højde 
for, at de gennemsnitlige udgifter pr. elev varierer fra kommune til kommune 

og fra skole til skole?  

  

 

 

Svar 

Analysen Indvandreres nettobidrag til de offentlige finanser i 2015 fra februar 2018 er ba-

seret på en opgørelse over den enkeltes bidrag til de offentlige indtægter og træk 

på de offentlige udgifter. Opgørelsen af de enkelte borgeres træk på de offentlige 

serviceydelser – herunder privat- og folkeskoler – tager udgangspunkt i Økonomi- 

og Indenrigsministeriets opgørelse af det individuelle offentlige forbrug. 

 

Udgifterne til privat- og folkeskoler er i Økonomi- og Indenrigsministeriets 

opgørelser af det individuelle offentlige forbrug fordelt fladt ud på de personer, 

der optræder i Danmarks Statistiks elevregister. Opgørelsen tages således ikke 

højde for variation mellem kommuner og skoler. 

 

Det bemærkes, at udgifterne til specialundervisning indgår i de samlede udgifter til 

privat- og folkeskoler. Opgørelsen tager således ikke højde for, om den enkelte 

elev modtager specialundervisning.  

 

På baggrund af Danmarks Statistiks personregistre er det muligt at identificere 

elever, der modtager specialundervisning. Da kommunerne alene indberetter de 

samlede udgifter til folkeskoleområdet, er det imidlertid ikke muligt at opgøre de 

samlede udgifter til specialundervisning. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 
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